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Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens Centralstyrelse den 17 
april 2024 på SKKs Kansli och digitalt den 24 april 2024. 
 

Närvarande:  

Ordinarie ledamöter: 

Britt-Marie Dornell, ordförande, Eva Liljekvist-Borg, Lars Ramberg, Bo Skalin, Eva 
Lejdbrandt, Jörgen Oinonen, Birgitta Bernhed, Thommy Sundell, Piia Nora  

Suppleanter: 

Gunnar Petersson, § 41a, § 41b, § 47h beslutande, Jeanette Börjesson, Karin Brostam-
Berglund, Anneli Hultman § 62–71 

Adjungerade: 

Kees de Jong, Fredrik Bruno § 37–61, Jenny Damgren, personalrepresentant § 37–44, § 
§ 62–71, Karin Andersson § 37–61, Jennifer Schwartz, revisor BDO § 48, Hans Almgren, 
lekmannarevisor § 48, Rickard Hagström, lekmannarevisorsuppleant § 48 

Protokoll: 

Kjell Svensson 

§ 37 Sammanträdet öppnas 

Britt-Marie Dornell hälsade deltagarna välkomna och öppnade mötet.   

§ 38 Val av justerare 

Eva Liljekvist-Borg och Jörgen Oinonen valdes att justera dagens protokoll. 

§ 39  Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes efter några omdisponeringar. 

§ 40 Föregående protokoll 

Fanns justerat protokoll CS 1/2024. 
 
CS beslutade att godkänna protokollet och lägga det till handlingarna. 

§ 41 Presidiefrågor 

Piia Nora anmälde jäv och deltog inte i beslut § 41 a och § 41 b. 
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a) Beredningsgrupp 

I enlighet med uppdrag från SKKs CS § 25 e/2024 beslutade CS presidium att 
tillsätta en beredningsgrupp som har i uppdrag att bereda föreningsrelaterade 
frågor som rör Svenska Brukshundklubben. Formella beslut i dessa ärenden tas 
av CS presidium. 
Beredningsgruppen består av Staffan Thorman, Björn Bjuggren och Mats 
Stenmark. 
 
CS beslutade att fastställa presidiebeslutet. 

b) Stadgedispens SBK 

Svenska Brukshundklubbens förbundsstyrelse har ansökt om dispens för att 
ändra plats för årets kongress från att genomföras som ett fysiskt möte till att 
genomföras digitalt. 
Enligt klubbens stadgar § 7, moment 1, stycke 2, ska kallelse sändas till distrikt 
och rasklubbar senast den 1 februari varje år, så har även gjorts i år. 
Med anledning av att det ekonomiska resultatet för 2023 ser ut att bli avsevärt  
sämre än budgeterat behöver budget för innevarande år revideras, och fokus 
läggas på kostnadskontroll och att hitta möjligheter till att öka klubbens 
intäkter. 
 
CS presidium beslutade att bevilja Svenska Brukshundklubben dispens från § 7, 
moment 1, stycke 2, i SBKs stadgar och därigenom möjliggöra att en ny kallelse 
till en digital kongress. 
 
CS beslutade att fastställa presidiebeslutet. 

c) Fastställande av budget för Arbetsgruppen för Rashundars Sundhet,  
AG-RS 

Utifrån att SKKs Avelskommitté i enlighet med sin delegering har tillsatt en 
särskild arbetsgrupp, Arbetsgruppen för Rashundars Sundhet, AG-RS, med 
uppdrag att enligt CS beslut § 5 e/2024 ta fram konkreta förslag till CS rörande 
verkställande av programförklaringen beslutade CS presidium att som en del av 
AKs budget fastställa förslag till budget för AG-RS för 2024 och 2025. 

 
CS beslutade att fastställa presidiebeslutet. 

§ 42 SKKs Centrala organisation 

 Uppföljning av CS och kommittéernas informationsträffar med klubbarna 

Fanns sammanställning av den enkät som gjordes till de direkta 
medlemsorganisationerna efter det att samtliga träffar med 
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Centralstyrelsen och dess kommittéer genomförts under perioden 22 
februari till 12 mars.  
I genomsnitt deltog 58 personer vid de olika träffarna med en spridning 
mellan drygt 40 och drygt 60 personer. 
35 personer har svarat på enkäten.  
En av frågorna i enkäten var hur väl deltagarna tycker att dessa träffar 
uppfyllde sitt syfte som var att ge medlemsorganisationerna information 
om Centralstyrelsens och kommittéernas planerade verksamhet för den 
kommande perioden. 29 % svarade mycket väl, 65 % svarade väl och 6 % 
svarade inte så väl. 
 
CS konstaterade att grundtanken med informationsträffarna är bra och att 
det finns flera saker från utvärderingen att ta med vid planeringen av 
liknande framtida träffar. 

 Mall för beslutsunderlag 

Fanns förslag på mall för beslutsunderlag enligt uppdrag från CS § 5 a/2024. 
Syftet med mallen är att underlätta beredningen av olika typer av ärenden 
och ge CS ett tydligare underlag för att fatta beslut. 
 
CS beslutade att fastställa mallen. 

§ 43 Information från SKKs ordförande 

a) Awareness, experiences, and opinions by owners, breeders, show judges, 
and veterinarians on canine Brachycephalic Obstructive Airway Syndrome 
(BOAS) 

Fanns rubricerad artikel för kännedom författad av Elina Åsbjer, Åke 
Hedhammar och Karolina Engdahl. I artikelns slutsatser framgår bland 
annat att de resultat som presenteras skulle kunna användas för att förstå 
och överbrygga klyftan i åsikter mellan intressenter och att förfina metoder 
för att påverka hälsan hos hundar med överdrivna brakycefala egenskaper. 
 
CS noterade informationen. 

b) Rutiner 

Diskuterades hanteringen av skrivelser och liknande som går direkt till 
enskilda CS-ledamöter.  
CS konstaterade att alla ärenden som ska hanteras av CS ska gå via 
sekreteraren. 
 
CS noterade informationen. 
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§ 44 Information från SKKs VD 

Översyn av kansliets organisation 
Presenterades planerade organisationsförändringar inom kansliet. En 
genomlysning av förändrade behov gällande bemanning inom kansliet har 
gjorts vilket resulterat i en minskad bemanning med tre tjänster under våren. 
 
CS noterade informationen. 

§ 45 Ekonomi 

Åtgärdsplaner för att vända den ekonomiska utvecklingen 
Presenterade VD åtgärder som genomförts under 2023 och våren 2024 samt de 
åtgärder som planeras att genomföras under resten av året för att vända den 
ekonomiska utvecklingen och uppnå minst nollresultat för år 2024. 
Förutom de åtgärder som VD presenterade diskuterade CS vilka ytterligare 
åtgärder som behöver vidtas. 
 
CS beslutade att  
• CS och kommittéerna får i uppdrag att minska sina kostnader med 20 % 

under 2024 
 
• CS inplanerade möte den 10 september 2024 görs digitalt 

 
• Det uppdrag som Kommittén för Strategiskt Arbete erhöll via CS beslut § 5 

c/2024 att se över modeller för CS ledning och styrning även ska innefatta 
en översyn av kommittéstrukturen ur ett kostnadsbesparande perspektiv 
 

• Fastställa principen att den kommitté/grupp som bjuder in en representant 
från en annan kommitté/grupp inom SKKs centrala organisation ska stå för 
de kostnader som uppstår. Detta för att få en bättre kostnadskontroll. 

§ 46 Information från personalrepresentant 

Gavs information om aktuella frågor från personalrepresentanten främst 
rörande de organisationsförändringar som nu genomförs på kansliet. 
 
CS noterade informationen. 

§ 47 Information från SKKs VD 

a) Verksamhetsutveckling 

Presenterade verksamhetsutvecklaren Fredrik Bruno det omfattande 
arbete som pågår på SKKs kansli rörande områdena medlemsvärvning, 
valputskick och DjurID med stort fokus på kostnadsbesparingar. 
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CS noterade informationen. 

b) Dom från Förvaltningsrätten 

Fanns för kännedom dom från Förvaltningsrätten i Jönköping angående 
avslag på Svenska Dvärghundklubben, Svenska Specialklubben för Engelsk 
Bulldogg, Mopsorden och Fransk Bulldoggklubbs överklagan av 
Jordbruksverkets beslut angående undantag från avelsbestämmelserna. 
 
CS noterade informationen. 

c) Agria och Svenska Kennelklubben Forskningsfond 

Fanns för kännedom Forsknings- och utvecklingsprogram för Agria och 
Svenska Kennelklubben Forskningsfond för sällskapsdjur 2024–2025. 
 
CS noterade informationen. 

d) Mediafrågor 

Fanns för kännedom rapport sammanställd av SKKs pressansvariga Janina 
Pfalzer angående aktuella mediafrågor främst med fokus på Riksdagens 
behandling av Miljö- och jordbruksutskottets betänkande Djurskydd. 
 
CS noterade informationen. 

e) Återkoppling angående skattefrågan – arbetsgivaravgifter på arvoden. 

Fanns för kännedom mall för skrivelse till Skatteverket angående 
arbetsgivaravgifter som berörda klubbar kan använda för att söka undantag 
för vissa funktionärskategorier. 
 
CS noterade informationen. 

f) Diskriminering av funktionsvarierade inom SKKs verksamhet 

Fanns e-post från medlem med synpunkter på hur SKK arbetar med 
tillgänglighetsfrågor.  
 
CS konstaterar att de finns uppdrag kring tillgänglighet för 
funktonsvarierade i flera av kommittéernas uppdrag men att det finns 
behov av att lyfta frågan ytterligare. 
 
CS beslutade att uppdra till Thommy Sundell att tillsammans med Birgitta 
Bernhed och Gunnar Petersson arbeta vidare med denna fråga. 
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g) Nyhetsbrev till SKKs klubbar 

Fanns för kännedom nyhetsbrev till SKKs klubbar på temat respekt & 
medlemskultur "Tillsammans skapar vi ett bra klimat". 
 
CS noterade informationen. 
 
Piia Nora anmälde jäv på § 47 h och deltog inte i beslutet. 

h) Träningsmetoder 

Fanns uppgifter om oacceptabla träningsmetoder inom SBKs verksamhet 
som diskuterades ingående. 
 
CS råder SBK att se över de dokument som reglerar träningsmetoder inom 
klubbens verksamhet samt hur de efterlevs och följs upp. 

i) VD brev till CS 

Fanns för kännedom brev med information från SKKs VD till CS daterade 
2024-02-19, 2024-03-14 och 2024-04-12. 
 
CS noterade informationen. 

§ 48 Ekonomi 

a) Årsbokslutsrapport 2023 

Presenterade SKKs ekonomichef Karin Andersson årsbokslut för 2023 med 
en fördjupad genomgång av utfall mot budget och utfall mot prognos. 
 
CS noterade informationen. 

b) Årsredovisning för räkenskapsåret 1 januari – 31 december 2023. 

Presenterades årsredovisning för 2023, rapport från den auktoriserade 
revisorn Malin Nilsson, BDO, samt förslag om att föreslå Kennelfullmäktige 
att årets resultat som efter utnyttjande ändamålsbestämda medel uppgår 
till – 7 564 107 kr balanseras i ny räkning. 
 
Jennifer Schwarts från revisionsbyrån BDO redogjorde för arbetet med 
revisionen. 
 
CS beslutade att godkänna årsredovisningen samt att föreslå 
Kennelfullmäktige att årets resultat som uppgår till – 7 564 107 kr 
balanseras i ny räkning. 
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c) Informationsutbyte angående lekmannarevisorns uppdrag och arbete. 

Gjordes en avstämning med den närvarande lekmannarevisorn Hans 
Almgren samt suppleanten Rickard Hagström kring uppdraget och den 
information som lekmannarevisorn behöver för sitt uppdrag. Fanns 
önskemål från Hans och Rickard om att kunna delta på ett helt CS möte 
framöver. Båda förklarade sig nöjda med hur det fungerat under årets 
revision. 
 
CS noterade informationen. 

d) Förslag till ny modell för subventionering av deltagaravgifter vid centrala 
utbildningar och konferenser 

Den modell för subventionering av deltagaravgiften för klubbar som deltar 
med representanter på SKKs centrala konferenser och utbildningar baseras 
på ett KF beslut från 2005. 
Det beslutet resulterade i att det sattes en maximal deltagaravgiftsnivå per 
person. Denna deltagaravgift har bara justerats en gång sen 2006 och det 
var 2014. 
Då deltagaravgifterna inte alls följt med i den allmänna 
kostnadsutvecklingen innebär det att SKK subventionerar 
deltagaravgifterna i betydligt större grad nu än när systemet infördes.  
Då varianterna på upplägg av centralt arrangerade konferenser och 
utbildningar numera är större fungerar inte modellen med fasta 
deltagaravgifter längre. Av det ursprungliga KF beslutet framgår att 
rabatten låg på ca 25 % för stora klubbar och 50 % för små klubbar. 

 
Förslag till beslut: 
Ett nytt rabattsystem införs som baseras på intentionerna i det ursprungliga 
KF beslutet från 2005. 
 
Stor klubb, dvs över 150 medlemmar vid senaste årsskiftet, 25 % rabatt på 
kostnaden. 
 
Liten klubb, dvs 150 medlemmar eller färre vid senaste årsskiftet, 50 % 
rabatt på kostnaden. 
 
I den del av deltagaravgiften som rabatteras ingår: 
• Konferenslokaler 
• Del i dubbelrum 
• Lunch och fika 
• Middag 
 
Rabatten gäller endast för en deltagare per klubb. 
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Övriga tilläggskostnader rabatteras inte, som tex: 
• Alkoholhaltiga drycker till middagen. 
• Enkelrumstillägg 
• Hundrumstillägg 
• Extra nätter 
SKK står för kostnader för föreläsare, material m.m. om inte annat anges. 
 
CS beslutade enligt förslaget som införs från och med 2025-01-01. 

§ 49 European Dog Show, EDS, 2026 

a) Presentation av arbetet inför EDS 2026. 
Birgitta Bernhed gjorde en genomgång av förberedelserna inför 
arrangerandet av EDS 2026. 
 
CS noterade informationen. 

 
b) Justeringar av utställnings- och championatregler kopplade till European 

Dog Show 2026. 
Planeringen inför European Dog Show och Swedish Winner Show 2026 
pågår och ett av de områden som det arbetas med är att identifiera och 
hantera de anpassningar av SKKs Utställnings- och championatregler som 
behövs för att kunna genomföra dessa utställningar på ett bra sätt. 
 
Fanns sex förslag på justeringar av SKKs Utställnings- och championatregler 
att gälla vid Europena Dog Show och Swedish Winner Show 4-6 september 
2026. 

• Samma regler ska gälla på Swedish Winner Show som på 
European Dog Show. 

 
• Rasindelningen följer FCIs rasindelning utifrån hur CACIB delas 

ut. 
Det innebär att de rasvarianter som enligt SKKs 
utställningsregler bedöms som en och samma ras delas utifrån 
reglerna för hur CACIB utdelas och tävlar om separata Bäst i 
Rasen. 

 
• Enligt SKKs utställningsregler ska en uppfödargrupp bestå av 4 

hundar. Enligt FCI Show Regulations ska en uppfödargrupp bestå 
av mellan 3 och 5 hundar. En anpassning görs så att en 
uppfödargrupp kan bestå av mellan 3 till 5 hundar. 

 
• Avelsklass arrangeras inte på dessa utställningar. 
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• Enbart ha rasgruppsfinaltävlingar på Swedish Winner Show, det 

vill säga inte bästa uppfödargrupp, bästa veteran eller bästa 
junior. 

 
• Championatregler 

Undantag i reglerna för SE UCh rörande utlandsägda hundar som 
erhåller en championatgrundande utställningsmerit på European 
Dog Show eller Swedish Winner Show för de raser som har krav 
på provmerit för SE UCh: 
Krav på provmerit är att den utlandsägda hunden innehar ett 
Working Class Certificate, WCC, vilket är i enlighet med vad som 
gällde vid World Dog Show i Sverige 2008. 

 
CS beslutade enligt förslagen. 

§ 50 Frågor som rör läns- och specialklubb 

a) Sammanslagning Nord- och Sydskånska kennelklubbarna 

Fanns rapport från Nord- respektive Sydskånska Kennelklubbarnas 
ordinarie årsmöten 2024.  
De båda länsklubbarna kommer nu att arbeta tätt ihop inför samgåendet 
den 1 januari 2025.  
 
Sydskånska Kennelklubbens medlemmar överförs till Skånska 
Kennelklubben vid årsskiftet genom att de erhåller ett medlemskap även i 
den klubben. De finns även kvar i Sydskånska Kennelklubben för att 
klubben ska kunna ha ett avslutande årsmöte där redovisningen av 2024 
godkänns och styrelsen beviljas ansvarsfrihet. 
 
CS noterade informationen. 

b) Skrivelse från specialklubbar angående kastration    

Fanns skrivelse från Svenska Spets- och Urhundklubben, Svenska 
Sennenhundklubben, Svenska Dvärghundklubben, Specialklubben för Shih 
Tzu, Svenska Klubben för Engelsk Bulldogg, Svenska Pudelklubben, 
Specialklubben för Västgötaspets, Specialklubben för Cavalier King Charles 
Spaniel, Specialklubben för Bearded collie, Svensk Specialklubb för 
Tibetanska Raser, Svenska Isländsk Fårhundklubben, Svensk Specialklubb 
för Tibetansk Spaniel och Svenska Molosser-och Herdehundklubben med 
hemställan till SKK CS om skärpta åtgärder för att motverka den massiva 
ökning av kastreringar som numera ses. 
 
CS uttalar att de till fullo instämmer i klubbarnas oro kring frågan om 
kastration. Frågan har under många år varit föremål för olika insatser från 
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SKKs sida. Till exempel genom information till valpköpare, dialog med 
veterinärorganisationer och annat informations- och opinionsarbete.  
Det är dock fortfarande en högaktuell fråga som kräver kontinuerligt 
arbete. 

§ 51 Frågor som rör medlemmar och privatpersoner 

Skrivelse från medlem angående allmänhetens syn på SKK 
Fanns skrivelse med förslag kring hur allmänhetens syn på SKK skulle kunna 
förändras. 
 
CS tog del av innehållet och beslutade att lämna förslaget vidare till det 
pågående varumärkesarbetet som bedrivs av SKKs Marknads- och 
kommunikationsavdelning. 

§ 52 Frågor som rör myndigheter 

a) Remiss av delbetänkande Jakt och fiske i renbetesland 

Fanns den omfattande remiss av delbetänkandet Jakt och Fiske i 
renbetesland SOU 2023:46 som Landsbygds- och 
infrastruktursdepartementet har skickat ut till ett stort antal 
remissinstanser. SKKs Jakthundskommitté bereder SKKs remissvar och har 
ett bra samarbetet med LRF och Svenska Jägareförbundet i frågan. Det 
finns även möjlighet för alla som vill att svara på remissen, både klubbar 
och enskilda personer, vilket Jakthundskommittén uppmanar till.  
 
CS noterade informationen. 

b) Uppdrag att trygga ett effektivt och ändamålsenligt förbud mot 
varghybrider 

Fanns för kännedom uppdrag från Landsbygds- och 
infrastrukturdepartementet till Jordbruksverket att trygga ett effektivt och 
ändamålsenligt förbud mot varghybrider samt anteckningar från 
Jordbruksverkets Hearing i ämnet den 6 mars 2024. 
 
CS noterade informationen. 

c) Remissvar från Svenska Kennelklubben, Ny EU-djurskyddslagstiftning: 
Hund och katt 

Fanns SKKs slutliga svar på rubricerad remiss för kännedom. 
 
CS noterade informationen. 
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d) Rasförbud är helt verkningslöst för att minska hundars attacker 

Fanns rubricerad skrivelse från SKK till ledamöterna i Miljö- och 
jordbruksutskottet för kännedom. 
 
CS noterade informationen. 

e) Promemoria Landsbygds- och infrastrukturdepartementet - En utvidgad 
insamling och utlämning av djurhälsodata 

Fanns förslag till remissvar som uttrycker en positiv inställning till förslagen 
och att SKK ser en öppning för att även inkludera registrering av hälsodata 
också för andra djurslag än livsmedelsproducerande djur. SKKs uppfattning 
är att en utvidgning av skyldigheten för veterinärer att lämna uppgifter för 
central registrering hade varit av stor vikt för den organiserade hundaveln i 
Sverige och i längden för våra uppfödare, hundägare och framförallt 
hundar. Vi vill därför uppmana lagstiftaren att överväga en sådan 
utvidgning redan nu. 
 
CS beslutade enligt förslaget. 

f) Rapport från Statskontoret - Hund under kontroll 

Fanns för kännedom rapport från Statskontoret med förslag för att stärka 
myndigheternas verksamhet enligt tillsynslagen och viss verksamhet enligt 
djurskyddslagen. 

 
CS noterade informationen. 

§ 53 Föreningskommittén, FK 

a) Protokollsutdrag FK nr 1–2024 § 20 a) Pågående projekt 

Kontinuerligt uppdrag från Centralstyrelsen att öka intresset för 
föreningskunskap, särskilt bland unga. 
Kommittén anser att uppdraget ska samordnas med Kommittén för 
strategisk arbetes uppdrag ”en ungdomlig övergång till vuxenverksamhet” 
och översänder förslaget till Centralstyrelsen. 
 
Stödja specialklubb med omorganisation. 
Kommittén beslutar att skicka förfrågan till Centralstyrelsen om uppdraget 
kan överflyttas och samordnas med arbetet med Vision 2030. 
 
Att genomföra det utredningsuppdrag avseende 
specialklubbsorganisationen och Kennelfullmäktige, som beslutades vid KF 
2019. 
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Kommittén beslutar att skicka förfrågan till Centralstyrelsen om uppdraget 
kan överflyttas och samordnas med arbetet med Vision 2030. 
 
CS beslutade att bordlägga frågorna i stycke ett och två till nästa möte. 
 
CS beslutade enligt förslag i stycke tre. 

b) Överklagan från Svenska Stövarklubben angående beslut FK 1/2024 § 14 
a) Ärende gällande specialklubb 

Fanns överklagan från Svenska Stövarklubben med två bilagor. 
Klubben ber CS att granska och utvärdera Föreningskommitténs uttalande 
gällande klubbens inkomna önskan om att motioner från enskilda 
medlemmar först ska beredas av de berörda 
lokalklubbarnas/rasföreningarnas årsmöten. 
Om deras årsmöte så beslutar ska motionen lämnas vidare till 
specialklubben för godkännande, och därefter om så beslutas vidare till 
klubbens fullmäktige. 
 
Fanns vidare yttrande från FK som vidhåller sitt tidigare uttalande (SKK/FK 
nr 6–2023 § 121 och SKK/FK 1–2024 § 14 a). 
Varken special- eller lokalklubbens stadgar anger särskilt att motioner ska 
behandlas vid lokalklubbens årsmöte innan de överlämnas till styrelsen. Ett 
dylikt förfarande skulle väsentligen försvåra lokalklubbars möjlighet att 
motionera till fullmäktige. 
Styrelsen är klubbens verkställande organ, i uppdraget att sköta klubbens 
löpande verksamhet fram till nästkommande årsmöte ingår att motionera 
till specialklubbens fullmäktigemöte. 
Föreningskommittén anser att ovanstående resonemang inte leder till att 
årsmötet tappar i förtroende, medlemsdemokratin utövas i högsta grad 
genom att medlemmarna vid årsmötet både utvärderar styrelsens arbete 
under det gångna året och anger färdriktningen för kommande år. 
Årsmötet väljer dessutom de funktionärer som ska leda verksamheten fram 
till nästa årsmöte. 
 
CS beslutade att stödja FKs uttalande och avslår Svenska Stövarklubbens 
överklagan. 
 
Thommy Sundell reserverade sig mot beslutet. 

c) Protokoll FK nr 1–2024 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
Föreningskommitté den 8–9 februari 2024.  
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Fanns en fråga från Eva Lejdbrandt på FK 1/2024 § 20 a Fortsätta utveckla 
digitala utbildningar för funktionärer. FKs ordförande Anneli Hultman har 
förtydligat att denna skrivning i protokollet avser genomförande av 
befintliga utbildningar ute i landet. 

 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

d) Information från kommittéordförande 

Då Anneli Hultman anmält förhinder att delta på dagens möte fanns en 
skriftlig rapport från FK kring några aktuella frågor.  
Många kontakter från klubbar kring olika konfliktärenden.  
Diskussioner pågår med flera avtalsanslutna rasklubbar kring framtida 
klubbstruktur.  
Typstadgarna är ute på remiss med sista svarsdatum 30 juni 2024.  
Ett uppföljningsmöte har hållit med föreningskonsulenterna efter att deras 
uppdrag har avslutats. 
 
CS noterade informationen. 

§ 54 Kommittén för Strategiskt Arbete, KSA 

a) SKKs Dokumentstruktur 

Fanns förslag från KSA att inrätta en dokumentstruktur enligt förslag för 
KSA fortsatta arbete med uppdrag med att se över SKKs policydokument. 
 
CS beslutade enligt förslaget. 

b) Protokoll KSA 1/2024 

Protokoll fört vid sammanträde i Svenska Kennelklubbens Kommitté för 
Strategiskt Arbete den 24 januari 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

c) Protokoll KSA 2/2024 

Protokoll fört vid sammanträde i Svenska Kennelklubbens Kommitté för 
Strategiskt Arbete den 19 mars 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 
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§ 55 Prov- och Tävlingskommittén, PTK 

a) Protokollsutdrag PTK 1/2024 § 9 c) 

Fanns protokollsutdrag från PTK 1/2024 § 9 c) angående införande av en 
slädhundskommitté i NKU samt en skrivelse från Svenska Polarhundklubben 
med den ursprungliga ansökan om detta. 
PTK ställer sig positiv till att en kommitté för slädhundar bildas inom NKU. 
 
CS beslutade att föreslå NKU/AU att en kommitté för slädhundar bildas 
inom NKU. 

b) Protokoll PTK nr 1–2024 

Protokoll fört vid sammanträde i Svenska Kennelklubbens Prov- och 
Tävlingskommitté den 22 februari 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

§ 56 Uppfödarkommittén, UpK 

a) Överklagande av avslagen protest mot kennelnamn 

Fanns överklagan från två kennelnamnsinnehavare av beslut om avslagen 
protest gällande ett ansökt kennelnamn då de anser att det ansökta 
kennelnamnet är till förväxling likt det kennelnamn som de själva innehar. 
 
Protesten har avslagits med motiveringen att namnen inte anses alltför lika 
enligt FCIs regler om att det ska vara minst två till tre bokstävers skillnad 
mellan namnen. 
 
Av SKKs kennelnamnsregler framgår: ”Föreligger risk för förväxling med 
annat registrerat kennelnamn godkänns protesten”. 
 
CS beslutade att godkänna överklagan då de båda kennelnamnen anses för 
lika uttalsmässigt då den ena bokstaven som skiljer namnen åt är stum. 

b) Protokoll UpK nr 1–2024 

Protokoll fört vid sammanträde i Svenska Kennelklubbens 
Uppfödarkommitté den 14 februari 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 
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§ 57 Kommittén för Hundars Mentalitet, KHM 

a) Uppföljning av kamphundsdebatten 

Med anledning av den mediedebatt som varit under början av året kring 
kamphundar informerade Jeanette Börjesson om det aktuella läget rörande 
de raser som nämnts i debatten och utvecklingen av BPH verksamheten 
samt KHMs planerade fortsatta arbete kring dessa frågor. 
 
CS noterade informationen. 

b) Protokoll KHM 1–2024 

Protokoll fört vid sammanträde i Svenska Kennelklubbens Kommitté för 
hundars mentalitet den 19–20 januari 2024.  
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

§ 58 Utbildningskommittén, UK 

a) Rapport från informationsmöte med Studiefrämjandet 

Fanns rapport från möte 8 februari 2024 kring den organisationsöversyn 
som pågår i Studiefrämjandet där Piia Nora deltog för SKKs räkning. Beslut i 
dessa frågor kommer att tas vid Studiefrämjandets extra förbundsstämma 
13 juni 2024. 
 
CS noterade informationen. 

b) Protokoll UK nr 1–2024 

Protokoll fört vid sammanträde i Svenska Kennelklubbens 
Utbildningskommitté den 23 januari 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

§ 59 Utställningskommittén, UtstK 

a) Protokollsutdrag UtstK nr 2-2024 § 38 f) Inkomna skrivelser 

Skrivelse från Svenska Dvärghundklubben, SDHK, gällande regel om 
begränsning med max 60 hundar i ringen per dag för raserna engelsk 
bulldogg, fransk bulldogg, mops, bostonterrier och pekinges. 
 
Utlåtande fanns från SDHK, Svenska Klubben för Engelsk Bulldogg samt 
SKKs Exteriördomarkommitté. 
UtstK beslutade att avskaffa regeln om begränsning för fokusraser och att 
det träder i kraft från 1 maj 2024. 



  

SKK/CS nr 2-2024 
2024-04-17 & 24 

Sida 16/22 
 
 

 
 
CS beslutade enligt förslaget. 
 
Beslutet förklarades omedelbart justerat. 

b) Protokoll nr 1–2024 

Protokoll fört vid sammanträde i Svenska Kennelklubbens 
Utställningskommitté den 29 januari 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

c) Information från kommittéordförande 

Fanns för kännedom en länk till den nya utställningshandboken som 
kommer att finnas på SKK nya webbsida. 
UtstK har tagit beslut om uppdaterade riktlinjer för vaccinationskontroll vid 
utställning. 
 
CS noterade informationen. 

§ 60 Avelskommittén, AK 

a) Minnesanteckningar från Arbetsgrupp Färg 2024-01-30 

Fanns minnesanteckningar från den arbetsgrupp som har 
Kennelfullmäktiges uppdrag att hantera två Kennelfullmäktigebeslut från 
2021 rörande färg.  
 
CS noterade informationen. 

b) Minnesanteckningar Arbetsgrupp HD 2024-01-30 

Fanns minnesanteckningar från den arbetsgrupp som har 
Kennelfullmäktiges uppdrag att hantera Kennelfullmäktigebeslut rörande 
HD.  
 
CS noterade informationen. 

c) Minnesanteckningar svensk lapphund 

Fanns för kännedom minnesanteckningar från gemensamt möte med 
Svenska Lapphundklubben och Svenska Rasklubben för Svensk Lapphund 1 
mars 2024. 
 
CS noterade informationen. 
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d) Protokollsutdrag AK 1/2024, § 6 j) Bordlagda ärenden - Ansökan om 

erkännande av en ny hundras, markiesje, på nivå 1 

Rasen välkomnas i SKKs register i enlighet med de rutiner som stipuleras i 
SKKs riktlinjer för erkännande av nya raser. Gällande datum för när 
utställningsrätt för hundrasen ska införas beslutade SKK/AK att hänskjuta 
frågan till SKKs Utställningskommitté. 
Som bilagor till protokollsutdraget fanns rasstandard, skrivelse angående 
erkännande av markiejse och länk till den holländska rasklubbens 
webbsida. 
 
CS beslutade att fastställa AKs beslut om att nationellt erkänna rasen 
markiejse på nivå 1 vilket innebär att den registreras i SKKs stambok samt 
får delta i utställning, prov och tävling inom SKK. Hundar av rasen 
registreras per automatik med avelsspärr som inte kan hävas förrän rasen 
även uppfyller krav för att få bedriva avel i Sverige. SKK UtstK tar beslut om 
från när rasen får utställningsrätt i Sverige. 

e) Protokollsutdrag AK 2/2024, § 28 d) Bordlagda ärenden - Återstående 
beslut RFG-Scheme - utländska intyg m.m. 

Förslag att möjliggöra för svenska hundar att BOAS-graderas enligt RFG-
Scheme i Norge och Danmark. Tillvägagångssättet i de två länderna 
kommer att skilja sig något men hundägaren kommer i båda fallen att 
behöva köpa en särskild remiss av SKK innan undersökningen. 
SKK/AK diskuterade frågan och beslutade att fastställa förslaget med 
tillägget att en utvärdering ska genomföras efter 2 år, dvs efter 2027-01-01. 
Hundar som redan nu är undersökta i Norge eller Danmark kommer att 
kunna registreras retroaktivt enligt särskilt förfarande. 
 
CS noterade informationen. 

f) Protokoll AK nr 1-2024 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
avelskommitté den 15 januari 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

§ 61 Mötet ajourneras 

På grund av tidsbrist ajournerades mötet den 17 april 2024 klockan 16.30 för 
att återupptas vid senare tillfälle som ordförande kallar till. 

§ 62 Mötet återupptas 

Ordförande återupptog mötet den 24 april 2024 klockan 19.30 via Teams. 
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§ 63 Avelskommittén, AK 

a) Protokollsutdrag AK 2/2024 § 35 Hälsoprogram a) Uppföljning gällande 
Svenska Welsh Corgi Klubben  

Svenska Welsh Corgi Klubben har sedan 2020 ett pågående ärende då 
klubben efter ett möte med SKK/AK fick i uppdrag att kartlägga 
förekomsten av höftledsdysplasi, HD, samt uppmuntra sina medlemmar 
och ägare av raserna att röntga sina hundar inom ramen för SKKs 
hälsoprogram avseende HD på nivå 1. 
SKK/AK kunde konstatera att SWCK haft flera år på sig att få fler hundar 
undersökta och att detta inte gett tillfredställande resultat. Med hänsyn till 
rasens mycket höga HD-förekomst medför parning av hundar med okänd 
HD-status en stor risk för parning mellan två hundar med måttlig och grav 
HD. Något som inte är i enlighet med SKKs Grundregler. 
Kommittén ansåg att ett hälsoprogram som säkerställer röntgen av 
avelsdjur i det här läget ger möjlighet till bättre kartläggning av rasens HD-
status. 
SKK/AK beslutade efter en lång och noggrann diskussion att införa 
hälsoprogram på nivå 2 (krav på centralt registrerat resultat avseende 
specifik sjukdom) för höftledsdysplasi, HD, för båda raserna fr o m 1 januari 
2025. 
 
Till protokollsutdraget fanns bilagt dokumentet HD hos welsh corgi cardigan 
och pembroke – diskussionsunderlag SKK/AK. 
 
Vidare fanns överklagan från Svenska Welsh Corgiklubben angående 
SKK/AK beslut § 35/2024 om att införa hälsoprogram på nivå 2 för HD. 
 
Utifrån Svenska Welsh Corgiklubbens överklagan har AK lämnat ett 
kompletterande yttrande rörande SKK/AKs beslut om att införa 
hälsoprogram på nivå 2 avseende HD på welsh corgi cardigan och 
pembroke. Till yttrandet fanns bilagt de slutsatser som gemensamt togs 
fram vid möte mellan SKK/AK och SWCK den 26 februari 2020. 
 
CS förde en lång och ingående diskussion utifrån olika perspektiv och 
aspekter. 
 
CS konstaterade att det inte fanns förutsättningar för att gå till beslut 
under detta möte. Utifrån det yrkades det att frågan ska bordläggas till 
nästa ordinarie CS-möte alternativt återremitteras till SKK/AK att till nästa 
CS-möte återkomma med ett reviderat förslag. 
 
Votering genomfördes som utföll enligt nedan: 
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Återremittering till SKK/AK 5 röster 
Bordläggning  4 röster 
 
CS beslutade att återremittera ärendet till SKK/AK. 

b) Information från kommittéordförande 

Fanns statistik över antal hundar av raserna engelsk bulldogg, fransk 
bulldogg och mops som genomfört RFG-S från och med 2023-01-01 till och 
med 2024-03-31. 
 
CS noterade informationen. 

§ 64 Exteriördomarkommittén, EDK 

a) Protokollsutdrag EDK 1/2024 § 24 Information från EDK samt SKKs kansli 

Fanns förslag från EDK att utse Julia Hierner till SKKs representant i NKUs 
BSI-kommitté. 
 
CS beslutade enligt förslaget. 

b) Brev från EDK till CS – Engelska kennelklubbens arbete med fokusraser 

Fanns brev från EDK till CS med information om det material kring 
brakycefala raser som den engelska kennelklubben, The Kennel Club, tagit 
fram och som benämns ”Play Your Part: Breeding, Buying and Bringing Up 
Brachycephalic Dogs Better”.  
Fanns även protokollsutdrag från EDK 2/2024 § 40 d) Information från The 
Kennel Club. 
Av informationen framgår bland annat att The Kennel Club tagit beslut om 
krav på att hundar av raserna engelsk bulldogg, fransk bulldogg samt mops 
ska ha genomfört RFG-S inom två år och med resultatet grad 0–2 för att få 
delta vid Crufts 2025.  
EDK uttalar att de ställer sig positiva till de åtgärder som The Kennel Club 
genomfört. 
EDK föreslår att SKK snarast kontaktar The Kennel Club för ett samarbete 
med utgångspunkt av materialet. 
 
CS informerades om att SKK och The Kennel Club sen länge har ett gott 
samarbete i dessa frågor och att utbyte av information och arbetssätt alltid 
är angeläget. 
 
CS beslutade att i enlighet med tidigare delegation hänskjuta underlagen 
till AKs arbetsgrupp för rashundars sundhet, som enligt CS beslut § 5 e/2024 
har i uppdrag att under 2024 ta fram förslag på de konkreta åtgärder som 
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krävs för att de prioriterade områdena i den av Kennelfullmäktige godkända 
programförklaringen ska uppnås. 

c) Protokoll EDK nr 1–2024 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
Domarkommitté den 31 januari 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

§ 65 Jakthundskommittén, JhK 

a) Protokoll JhK nr 1-2024 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
Jakthundskommitté den 8 februari 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

b) Information från kommittéordförande 

Fanns för kännedom en uppdaterad version av dokumentet Jaktetiska 
riktlinjer för uppfödning, utsättning och jakt på fasan, rapphöna och 
gräsand. 
 
CS noterade informationen 

§ 66 Disciplinnämnden, DN 

Beslut från SKKs Disciplinnämnd 
För information fanns Disciplinnämndens beslut 1-2/2024, 15-20/2024, 22-
33/2024 

 
CS noterade informationen. 

§ 67 Svenska Kynologiska Akademien 

Protokoll Svenska Kynologiska Akademien 1/2024 
Fanns protokoll från Svenska Kynologiska Akademien 14 februari 2024. 

 
CS noterade protokollet för kännedom och la det till handlingarna. 

§ 68 Nordiska frågor 

NKU/AU 
Agenda NKU/AU 2024-04-10. 
 
CS noterade informationen. 
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§ 69 Internationella frågor 

a) The International Partnership for Dogs (IPFD) - 2023 Milestones and 
Ongoing Work in 2024 

b) Minutes from meeting with 8 kennel clubs 12-13 of February 2024 in 
Stockholm 

c) Rapport från FCI Show Commission meeting Rom 2024-02-03 

d) Rapport från FCI Show Judges Commission meeting Rom 2024-02-03 

e) Rapport från FCI Show and Show Judges Commissions joint meeting Rom 
2024-02-04 

f) Rapport från FCI Agility Commission, Bryssel 2024-02-03-04 

g) Rapport från FCI Mondioring Commission, Loutrakis, Grekland 2024-03-09 

 
CS noterade informationen. 
 

§ 70 Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde hålls 12 juni 2024 på SKKs kansli. 

§ 71 Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade de närvarande och avslutade mötet. 
 

 
 
Vid protokollet:  
  
Kjell Svensson  
 
 

 

Justeras:  
  
Britt-Marie Dornell 
Ordförande 

 

 
 

 

Justeras:  
  
Eva Liljekvist-Borg Jörgen Oinonen 
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Bilaga 
 
Reservation 
Undertecknad reserverar sig mot CS beslut § 53 b. 
 
Min reservation grundar sig på att jag anser att varje förening ska ha och behöver 
etablera en bra och respektfull dialog med sina medlemmar. Detta kan komma att ta 
sig olika uttryck och utmynna i olika rutiner. En bra kultur och tradition i stövarklubben 
har varit att alla stora frågor som ska tas upp för beslut i ett kommande 
fullmäktige/årsmöte för specialklubben alltid har föregåtts av att frågorna bereds 
gentemot medlemmarna i ras- eller lokalklubb vid ett årsmöte. Så är nu inte fallet i de 
av Svenska Stövarklubben aktualiserade ärendena. 
Jag kan inte se något egentligt bärande skäl till varför en etablerad och mot 
medlemmarna respektfull rutin och tradition ska brytas och det framgår inte heller av 
ärendets handlingar. Enligt min mening är gällande stadgar en av alla bärande 
strukturer för ett rikt och bärande föreningsliv. En bra kultur och tradition som innebär 
en berikande och vägledande dialog med föreningens medlemmar före omvälvande 
beslut för föreningen är några andra minst lika avgörande faktorer som måste vägas in 
i sammanhanget. Mot den bakgrunden reserverar jag mig mot CS beslut i det aktuella 
ärendet. 
 
Thommy Sundell 
 
 


